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Saksfremlegg 

Sak 5 – Bit-for bit-nedbygging av natur er ikke bare et problem på landjorden? 

Pelagisk Forening jobber kontinuerlig med de andre foreslåtte næringene til havs, dette gjelder både 
havvind og havbunnsmineraler.  

Første store kommersielle prosjekt er i startfasen, og kommer etter planen på Sørlige Nordsjø II. Det 
er i disse dager levert høringssvar for åpning av ytterligere områder for havvind, og regjeringen 
ønsker jevnlige utlysninger av områder. Det er fortsatt stor usikkerhet knyttet til påvirkningen 
havvind vil ha på livet i havet, og det er mye usikkerhet knyttet til fremtidig havvind og hvordan 
fiskeriene vil bli påvirket. Havvind kommer til å ta store areal, og hvordan dette vil påvirke annen 
aktivitet på sjøen er vanskelig å si. For eksempel kan havvindutbygging medføre forflytning av 
sjøtrafikk inn i fiskeområder.  

Et stort område i Norskehavet ble av regjeringen åpnet for søknader om konsesjon for leiting etter 
havbunnsmineraler. Dette ble foreløpig stoppet av SV i budsjettforhandlingene for 2025, men bare 
for et år.  

Til tross for massiv motstand fra de fleste, inkludert de fleste forskningsinstitusjonene og statlige 
sektormyndigheter, valgte regjeringen å åpne for leiting og utvinning av havbunnsmineraler. WWF 
har gått til sak mot staten for de mener kunnskapsgrunnlaget er for dårlig til å kunne ta en slik 
avgjørelse. Dom i saken er ventet i februar.  

Vi vet bortimot ingenting om dyphavet, og svært lite om koblingen mellom bunn og det pelagiske. 
Det er derfor behov for svært mye kunnskap om havet, og påvirkningen leiting og utvinning vil ha for 
livet i havet.  

 


